



The French version is available below

Brussels, 27 April 2011

29/04/11: 3rd EU Day of Solidarity between Generations paves the way for the European Year 2012 for Active Ageing and Solidarity between Generations

Everyone has a role to play!

On Friday 29 April 2011, 450 delegates - national and local public authorities, businesses, civil society organisations, academics - from across the EU will gather in Brussels to attend the EU Conference on "Towards the European Year for Active Ageing and Solidarity between Generations (EY2012)," which will mark the 3rd European Day of Solidarity between Generations. On this occasion, the EY2012 coalition of stakeholders, comprised of citizens' groups, social actors and business representatives active at EU level will present its objectives and recommendations on how to achieve a society for all ages where women and men are empowered to remain active in the labour market and able to contribute to their communities enjoying a dignified old age.

"Today, more than ever, there is great public interest for issues related to the demographic challenge and its impact on relations between generations. Who should pay for our ageing population? Should older workers clear the way to make jobs available to younger workers? Should retirement age be postponed? Such questions arise from the rapid ageing of our European populations and are aggravated by the austerity context. We need to find innovative solutions to support active ageing if we want to avoid tensions between age groups and make our current European social models sustainable and fair for all generations" said Anne-sophie Parent, Secretary General of AGE Platform Europe, leader of the coalition.

Since 2008, the coalition has been responding to the current demographic challenge by raising awareness of the relevance of enhancing cooperation and solidarity between generations. The coalition also actively campaigned to include the intergenerational dimension in the scope of the European Year 2012.

To support its call and ensure a lasting impact for the EY2012, the coalition is launching a [joint leaflet on the EU Year 2012](#), which will be presented at the EU conference on 29th April. The objective of this publication is to inform the public about the EY2012 and to mobilize as many stakeholders as possible to support the Year's objectives of active ageing at work, active ageing in the community and support to independent living. The leaflet also proposes recommendations and

examples of good practices at all levels, and it explains how everyone can get involved in the Year and promote it.

The EY2012 Coalition is convinced that ageing demography is a challenge which requires the involvement of all stakeholders in order to develop solutions that suit all age groups. Everyone has a role to play and should contribute in order to allow a holistic approach to ageing and create a society in which all generations are equally included and empowered to participate according to their capacities.

The joint EY2012 publication is available online in [English](#) and [French](#). Printed copies of the leaflet can be requested after 29th April at AGE secretariat (info@age-platform.eu).

Useful links:

The EU Day on Solidarity between generations is celebrated across the EU with various events at national and local levels. If you wish to get more information, please visit AGE website: <http://www.age-platform.eu/en/age-policy-work/solidarity-between-generations/campaign>

Website of the EU conference "Towards the European Year for Active Ageing and Solidarity between Generations (2012)":

<http://ec.europa.eu/social/main.jsp?catId=88&langId=en&eventsId=335&furtherEvents=yes>

The conference will be webstreamed and can be followed in English, French, German, Italian, Polish and Spanish. A link will be available on the day of the conference.

About the EY2012 Coalition

The EY2012 Coalition, led by AGE Platform Europe, currently brings about 20 European organisations who share a common vision of a society for all ages. The Coalition believes that this European Year will be an important occasion to fight age discrimination and address demographic change in a way that is fair and sustainable for all generations. The Year will promote innovative solutions to the current economic and social challenges facing the European ageing population. It will also help empower older people to age in good physical and mental health and to contribute more actively to the labour market and to their communities.

For more information, please contact

John Considine
Policy Officer
Tel: +32 2 235 03 29
E-mail: j.considine@eurohealthnet.eu

Ariane Moret
Communications Coordinator
Tel: +32 2 235 03 28
E-mail: a.moret@eurohealthnet.eu

La troisième Journée européenne de la solidarité entre les générations lance l'Année européenne 2012 du vieillissement actif et de la solidarité entre les générations

Nous avons tous un rôle à jouer!

Le 29 avril 2011, 450 acteurs de toute l'Union européenne (représentants d'autorités publiques nationales and locales, d'entreprises privées, d'organisations de la société civile et d'universités) se rassembleront à Bruxelles pour assister à la conférence européenne « Pour une Année européenne du vieillissement actif et de la solidarité entre les générations (EY2012) », qui célébrera la troisième Journée européenne de la solidarité entre les générations. A cette occasion, la coalition de parties prenantes engagée dans cette année européenne et composée de groupes de citoyens, d'acteurs sociaux, de représentants du secteur privé au niveau européen, présentera ses objectifs et recommandations à suivre en vue de créer une société pour tous les âges qui donne aux citoyens âgés les moyens de rester actifs sur le marché du travail, de contribuer à la vie de leur communauté et de vieillir dans la dignité.

« Il existe, aujourd'hui plus que jamais, un intérêt généralisé pour les questions liées au vieillissement démographique et à son impact sur les relations entre les générations. Le vieillissement rapide de la population européenne et le contexte d'austérité suscitent de nombreuses questions. Qui payera pour notre population vieillissante ? Les travailleurs âgés doivent-ils céder leur place aux plus jeunes ? L'âge de la retraite doit-il être retardé ? Il est nécessaire de trouver des solutions innovantes pour soutenir le vieillissement actif, si nous voulons éviter l'émergence de tensions entre les générations et faire en sorte que les modèles sociaux européens actuels soient viables sur le long terme et justes pour toutes les générations », souligne Anne-Sophie Parent, Secrétaire général de AGE Platform Europe, meneur de la coalition pour l'Année européenne 2012.

Depuis 2008, la coalition s'efforce de répondre au défi démographique actuel en faisant prendre conscience de l'importance de renforcer la coopération et la solidarité entre les générations. La coalition a également mené une campagne active pour faire inclure la dimension de la solidarité intergénérationnelle dans les objectifs de l'Année européenne.

Afin de soutenir notre action et d'assurer un impact à long terme de l'Année EU, la coalition vient de publier une [brochure commune sur l'Année 2012](#), qui sera présentée lors de la conférence européenne du 29 avril. Cette brochure vise à informer le public et à encourager un maximum de parties prenantes à soutenir les objectifs de l'Année, à savoir, la promotion du vieillissement actif dans l'emploi, du vieillissement actif au sein de la communauté et du vieillissement autonome. Elle présente nos recommandations et des exemples de bonnes pratiques à tous les niveaux et explique comment chacun d'entre nous peut apporter sa contribution et promouvoir cette Année 2012.

La coalition est convaincue que le vieillissement démographique est une chance et un défi qui requiert l'implication de toutes les parties prenantes afin de développer des solutions qui conviennent à tous les groupes d'âge. Nous avons tous un rôle à jouer. La contribution de tous est importante pour permettre une approche holistique du vieillissement et créer une société qui intègre toutes les générations de manière égale et qui donne à chacun les moyens d'y participer selon leurs capacités.

La brochure commune sur l'Année européenne 2012 est disponible en ligne en [anglais](#) et en [français](#). Des exemplaires imprimés seront disponibles auprès du secrétariat de AGE à partir du 29 avril.

Liens utiles

La journée européenne pour la solidarité entre les générations est célèbre à travers l'Europe par le biais d'événements organisés au niveau national et local. Si vous souhaitez obtenir de plus amples informations, visitez le site suivant : <http://www.age-platform.eu/en/age-policy-work/solidarity-between-generations/campaign>

Le site relatif à la conférence « *Pour une Année européenne du vieillissement actif et de la solidarité entre les générations (EY2012)* » est disponible à l'adresse suivante

<http://ec.europa.eu/social/main.jsp?catId=88&langId=en&eventsId=335&furtherEvents=yes>

La conférence pourra être suivie par le biais du Web en anglais, français, allemand, italien, polonais et espagnol. Un lien sera disponible sur le site, le jour de la conférence, le 29 avril 2011.

A propos de la coalition pour l'Année européenne 2012

La coalition pour l'Année européenne 2012, menée par la plateforme AGE Europe, est composée de 20 organisations européennes partageant une vision commune pour toutes les générations. La coalition croit que l'Année européenne représentera une opportunité importante dans le combat contre la discrimination entre les générations et dans le traitement du changement démographique et ce, d'une manière équitable et durable pour toutes les générations. L'Année européenne contribuera à la promotion de solutions innovatrices pour les défis économiques et sociaux auxquels font actuellement face les personnes âgées. Elle contribuera de plus à donner à ces dernières la possibilité de vieillir dans de bonnes conditions mentales et physiques. Enfin, l'Année européenne permettra d'œuvrer en faveur du marché du travail.

Pour de plus amples informations, merci de contacter

John Considine
Policy Officer
Tel: +32 2 235 03 29
E-mail: j.considine@eurohealthnet.eu

Ariane Moret
Communications Coordinator
Tel: +32 2 235 03 28
E-mail: a.moret@eurohealthnet.eu

